

表113 開辦起國民年金業務概況表

		中華民國 97年至101年		單位：人、新台幣元
年 (月) 別	被保險人數 (年底)	應 計 保 險 費		
		合 計	政 府 補 助(註1)	
Year and Month	Persons (End of year)	Total	Premium paid by governments (Note 1)	
總 計	3,725,626	195,684,663,662	65,601,538,540	
97年	2008	4,220,905	8,189,050,474	-
98年	2009	4,014,678	30,843,317,291	-
99年	2010	3,872,241	29,862,186,062	-
100年	2011	3,783,731	80,506,454,663	48,624,277,877
101年	2012	3,725,626	46,283,655,172	16,977,260,663
1月	Jan.	3,802,998	2,473,487,419	-
2月	Feb.	3,825,689	2,480,130,260	-
3月	Mar.	3,829,283	2,458,008,104	-
4月	Apr.	3,810,838	2,456,036,538	-
5月	May	3,792,341	11,030,555,149	8,593,326,228
6月	June	3,788,597	2,440,448,585	-
7月	July	3,830,548	2,458,984,412	-
8月	Aug.	3,805,515	2,463,172,346	-
9月	Sept.	3,784,229	2,417,951,425	-
10月	Oct.	3,743,063	2,418,802,879	-
11月	Nov.	3,721,051	10,780,274,571	8,383,934,435
12月	Dec.	3,725,626	2,405,803,484	-

註：1.100年7月1日修正生效國民年金法規定，各級政府應負擔之保險費，於每年5月底及11月底，依被保險人前6個月繳費情形計收，並溯自97年10月1日施行。本表自開辦起政府補助應計保險費，於修正條文施行後已依規定重新計算。給付種類增加「生育給付」項目。

2.101年1月起被保險人應負擔之保險費由全月計費改為按日計費。

3.國民年金實計保險給付包括年金給付及一次給付（生育、喪葬），故核付人數總計資料係以最新年度年底各項年金之核付人數加上歷年生育給付及喪葬給付之總人數。

4.101年1月起，老年年金加計金額、老年基本保證年金、原住民給付、遺屬年金基本保障調整為3,500元；身心障礙年金基本保障及身心障礙基本保證年金調整為4,700元。

Table 113 General Condition of National Pension from 2008

Since 2008 - 2012			Unit : person、NT\$
Premium receivable	實 計 保 險 給 付 Real insurance benefit payments		
被 保 險 人	核 付 人 數	核 付 金 額	
Premium paid by the insured	Persons	Amount	
130,083,125,122	1,354,367 (註3)	180,402,821,635	
8,189,050,474	935,562	5,642,834,788	
30,843,317,291	1,044,341	37,696,991,263	
29,862,186,062	1,109,914	40,498,338,152	
31,882,176,786	1,216,260	43,281,019,499	
29,306,394,509	1,293,871	53,283,637,933	
2,473,487,419	1,199,014	3,762,172,410	
2,480,130,260	1,186,258	4,367,871,035	
2,458,008,104	1,196,504	4,407,172,928	
2,456,036,538	1,206,301	4,455,940,300	
2,437,228,921	1,215,629	4,487,989,940	
2,440,448,585	1,221,807	4,490,012,787	
2,458,984,412	1,227,485	4,511,422,931	
2,463,172,346	1,231,800	4,528,260,924	
2,417,951,425	1,236,664	4,513,483,879	
2,418,802,879	1,243,450	4,572,170,005	
2,396,340,136	1,251,176	4,584,173,610	
2,405,803,484	1,258,810	4,602,967,184	

Note : 1. After National Pension Act amended on July 1, 2011, the premium paid by government be calculated at the end of May and Nov. which depends on the insured person paid in previous 6 months shall be retroactive to Oct. 1, 2008. The premium paid by governments was recalculated. The maternity benefit was enforced from July 2011.

2. The premium paid by the insured persons is calculated proportionally by the actual insured days from Jan. 2012.

3. The grand total means the sum of the persons receiving pensions at the end of the recent year and the accumulation of the persons receiving maternity and funeral benefit.

4. From Jan. 2012, adjustments will be made to payment amounts for Old-Age Pension Payment, the Old-Age Basic Guaranteed Pension Payments, Indigenous people payment and guaranteed annuity payment amounts for Survivor Pension Payment will be adjusted to NT\$3,500; guaranteed annuity payment amounts for Disability Pension Payments and the Disability Basic Guaranteed Pension Payments will be adjusted to NT\$4,700.